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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 2/2005 
Caràcter: ordinària 
Data: 25 de febrer de 2005 
Horari: de 11:00 a les 13:45 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Maria Burgués Bargués,  Regidora 
 
 

Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
 

Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
 

Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
 

Montse Mínguez García,  Regidora 
 
 

Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
 
 

Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
 

Benet Tugues Boliart,  Regidor 
 
 

Miguel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
 

Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
 
 

Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
 

Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
 

Enric Ramon Oró Gallart,  Regidor 
 
 

Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
 

Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
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Francesc Pané Sans,  Regidor 
 
 

Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 

 
Excusa la seva assistència: 
 
Marta Camps Torrens,  

 
 
 
Regidora 

 
 

Montse Parra  Albà,  Regidora 
 

 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS AL PLE EXTRAORDINARI DE 28-12-04 I PLE 
ORDINARI DE 28-1-05 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar les actes corresponents al ple extraordinari del dia 28-12-2004 i al ple 
ordinari del dia 28-1-2005. 
 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 82 fins al núm. 552, ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- APROVAR CANVI DE DATA PER LA REALTIZACIÓ DEL PLE ORDINARI CORRESPONENT AL 
MES DE MARÇ DE 2005 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de març de 2005 
es celebri el divendres 1 d'abril, per conjuminar el règim ordinari de sessions amb les festes de 
Setmana Santa. 
 
Segon.- Les comissions informatives permanents adaptaran el seu règim de sessions per evitar la 
coincidència amb les dates festives de Setmana Santa. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la Intervenció i 
Tresoreria, i als responsables dels àmbits municipals, als efectes de general coneixement.  
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4.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT DE CONCESSIÓ DE MEDALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. ANTONI PUJOL GIMENEZ 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 7-2-2005 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en el Sr. 
ANTONI PUJOL GIMÉNEZ per a la concessió al seu favor d'una medalla de la Paeria al mèrit cultural 
o artístic a títol pòstum. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Xavier Sàez Bellobí, regidor instructor de l 'expedient i al Sr. Lluís Sanmartín 
Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER CONCESSIÓ DE MEDALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT ESPORTIU, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. JOSÉ LUIS  GONZÀLEZ MÍNGUEZ 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 4 de febrer de 2005 pel qual es va 
resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concrurents en el SR. 
JOSÉ LUIS GONZÁLEZ MÍNGUEZ per a la concessió al seu favor d'una medalla de la Paeria al mèrit 
esportiu a títol pòstum. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Montse Parra Albà, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Lluís Sanmartin 
Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
6.- ACCEPTACIÓ CESSAMENT DEL SR. MIQUEL J. PUERTAS FARRAS COM A GERENT DE 
L'IMT "SALVADOR SEGUÍ" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
L'acceptació del cessament del Sr. MIQUEL J. PUERTAS FARRÀS com a gerent de l'Institut 
Municipal de Treball "Salvador Seguí", amb efectes de data 28 de febrer de 2005. 

 
 
 
7.- CREACIÓ DEL LLOC DE TREBALL DE CAP DE NEGOCIAT DE RELACIONS AMB LES 
ENTITATS 
  
Amb 14 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions dels grups de  CiU i PP, 
s'acorda:  
 
1. La creació del lloc de treball de CAP DE NEGOCIAT DE RELACIONS AMB LES ENTITATS, adscrit 
a la Secció de Cultura de la Direcció de Serveis de l'àmbit de Cultura, Esports i Drets Civils. 
Catalogació Nivell 1: 9, Nivell 2: 1.  
 
2. Habilitar la partida pressupostària corresponent. 
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8.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L 'AJUNTAMENT DE LLEIDA I 
PAGESOS SOLIDARIS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració ente l'Ajuntament de Lleida i la Fundació de Pagesos Solidaris, el 
text del qual, diligenciat, consta en l'expedient . 

 
 
 
9.- SUBROGACIÓ PER PART DE L'IMAC EN ELS CONTRACTES I CONVENIS VIGENTS, 
SIGNATS PER L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, CORRESPONENTS A LA REGIDORIA DE CULTURA 
  
Per unanimtiats 'acorda: 
  
Subrogar l'Institut Municipal d'Acció Cultural de Lleida, amb el NIF P2500075C, en tots els drets i 
deures vigents corresponents a l'Ajuntament de Lleida i derivats de l'establert als contractes i convenis 
següents:  
 
CONTRACTES: 
 
- Subscrit amb la Sra. Glòria Picazo Calvo,  per a la direcció del centre d'Art la Panera. 
 
CONVENIS amb les següents entitats: 
 
- Agrupació Ilerdenca de Pessebristes per a la conservació  i consolidació de les tradicions de Nadal i 
dels Fanalets de Sant Jaume: 4.500 euros. 
 
- Associació Castellers de Lleida per al desenvolupament i promoció de l'activitat  castellera: 28.250 
euros. 
 
- Associació de Cultura Popular i Tradicional  "Aurembiaix"  per a la promoció de la cultura popular i 
tradicional catalana: 6.000 euros. 
 
- Associació Cultural "Action Collective"  per les activitats de l'associació : 10.000 euros. 
 
- Associació Cultural Zona Vins per les activitats de l'associació : 8.000 euros.  
 
- Centre Llatinoamericà per a l'organització de la Mostra de Cinema Llatinoamericà: 54.091 euros. 
 
- Centre de Titelles per la l'organització de la Fira de Titelles: 104.666 euros. 
 
- Cercle de Belles Arts per a les activitats de l'entitat: 5.000  euros. 
 
- Col·lectiu Cultural Cappont per les activitats de l'entitat: 6.000 euros. 
 
- Colla Gegantera dels gegants de la Paeria per al desenvolupament i promoció activitats : 18.030 
euros. 
 
- Grup Cultural Garrigues per les activitats de l'entitat: 6.000 euros. 
- Òmnium Cultural pel foment i desenvolupament de la cultura catalana:  6.000 euros. 
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-  Plataforma Artístico-Creativa Festinoval per les activitats de l'associació : 12.000 euros. 
 
- Orfeó  Lleidatà, per al desenvolupament d'activitats  musicals: 39.065,79 euros. 
 
- Universitat de Lleida per a l'elaboració del diccionari biogràfic de les terres de Lleida: 6000 euros.
 
- Associació Cultural Humoràlia per al certàmen bianual "Humoràlia": 9.000 euros. 
 
- Turisme Juvenil de Catalunya S.A per a la participació  al programa Carnet Jove a Catalunya. 
 
CONVENIS PATROCINI DE TRANSVERSAL. REVISTA DE CULTURA CONTEMPORÀNIA 
 
- Universitat de Lleida per al patrocini de Transversal.Revista de Cultura Contemporània: 6.000 euros.
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Ajuntament de Girona  per al patrocini de 
Transversal : 3.000 euros. 
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Ajuntament  de Reus  per al patrocini de 
Transversal : 3.000 euros. 
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Ajuntament de Manresa per al patrocini de 
Transversal : 3.000 euros. 
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Ajuntament de  Vilanova i la Geltrú: 3.000 
euros. 
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament  de Lleida i l'Institut de Cultura d'Olot 3.000 euros. 
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el Patronat Municipal de Cultura de Mataró: 
3.000 euros. 
 
- Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Ajuntament de  Figueres: 3.000 euros  
(pendent de formalització). 

 
 
 
10.- SUBROGACIÓ PER PART DE L'IMAE EN ELS CONTRACTES VIGENTS SIGNATS PER 
L'AJUNTAMENT CORRESPONENTS A LA REGIDORIA D'ESPORTS 
  
Per unanimitat s'acorda:  
 
Subrogar l'Institut Municpal d'Acció Esportiva de Lleida, amb NIF P2500076A, en tots els drets i 
deures vigents corresponents a l'Ajuntament de Lleida derivats de l'establert al contracte següent: 
- Contracte de subministrament de trofeus subscrit amb l'empresa Tradinex S.L. amb el NIF B-
58421876. 

 
 
 
11.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CONSELL CATALÀ DE 
L'ESPORT EN MATÈRIA D'INSTAL·LACIONS ESPORTIVES DE LA XARXA BÀSICA EN EL 
PERÍODE 2004-2007 
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Per unanimitat s'acorda: 
Ratificar la signatura del conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el Consell Català de 
l'Esport en matèria d'instal·lacions esportives de la xarxa bàsica en el període 2004-2007. 

 
 
 
12.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB AUNA TELECOMUNICACIONES SA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la signatura del conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i Auna 
Telecomunicaciones S.A. Unipersonal per tal de col·laborar en el desenvolupament de l'esport local 
mitjançant patrocini d'activitats esportives durant la temporada 2004-2005. 

 
 
 
13.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA DEL PREMI BAULA D'EXPERIÈNCIES 
PARTICIPATIVES 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases de la Convocatòria del Premi Baula, d'experiències participatives. 
 
2n. Sotmetre les esmentades Bases a exposició pública per un termini de 30 dies. Aquest acord 
d'aprovació es considerarà definitiu en cas que no es presenti cap reclamació durant el termini 
d'exposició pública. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ ORGANIGRAMA DE L'IME PER A L'ANY 2005 I CREACIÓ DE QUATRE NOUS 
LLOCS DE TREBALL, D'ACORD AMB L'ESMENTAT ORGANIGRAMA 
  
A proposta del Consell Rector de l'Institut Municipal d'Educació, amb 14 vots a favor dels grups del  
PSC, ERC-EV i IC-EA i 11 en contra dels grups de  CiU i PP,  s'acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta d'organigrama de l'Institut Municipal d'Educació per a l'any 2005, proposada 
pel seu Consell Rector . 
 
2n. Aprovar la proposta de creació de quatre llocs de treball, d'acord amb l'esmentat organigrama, i 
amb les denominacions, classificacions i funcions que es detallen en l'acord del Consell Rector i en 
l'expedient. 

 
 
 
15.- APROVACIÓ PLECS DE CLÀUSULES QUE HAN DE REGIR EL CONCURS PER A LA 
PRESTACIÓ DELS SERVEIS  DE NETEJA VIÀRIA I RECOLIDA DE RESIDUS 
  
Amb 14 vots a favor dels grups del  PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions dels grups de  CiU i PP, 
s'acorda: 
 
1. No prorrogar l'actual contracte del servei de neteja i recollida de residus amb l'empresa SEINSA, 
actual concessionària del servei, d'acord amb el que preveu el vigent plec de condicions i, en 
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conseqûència, procedir a la denúncia de l'actual pròrroga del contracte que cladrà realtizar amb sis 
mesos d'antelació al seu venciment previst per al dia 16 de març de 2006. 
 
2. Aprovar el Plec de condicions administratives i econòmiques particulars i el Plec de condicions 
tècniques i econòmiques, ambdós per a la contractació dels serveis municipals de neteja viària i de 
recollida i transport de les diverses fraccions dels residus urbans i altres serveis complementaris, a la 
ciutat de Lleida. 
 
3. Delegar a la Junta de Govern Local la resolució de les possibles al·legacions que es formulin als 
esmentats Plecs, prèvia convocatòria de Comissió Informativa extraordinària de l 'àmbit de 
Participació, Educació i Sostenibilitat. 
 
4. Remetre tota la documentació al Negociat de Contractació perquè es facin els tràmtis necessaris a 
fi d'iniciar el procediment licitatori del nou concurs públic per a la contractació dels serveis de neteja 
viària i de recollida de les diverses fraccions dels residus muncipals i altres serveis complementaris a 
la ciutat de Lleida, d'acord amb els Plecs de condicions aprovats, per una quantitat màxima de 
9.163.000 euros anuals i per un termini de 10 anys a partir del 17 de març de 2006. 
 
5. Aquesta contractació i adjudicació s'efectuarà amb caràcter anticipat de conformitat a allò previst a 
l'article 69.4 del text refós de la Llei de contractes de les Administracions Públiques. 

 
 
 
16.- APROVACIÓ D'ACTIVITATS I PRESSUPOST DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA 
FUNDACIÓ LLEIDA 21 PER A L'ANY 2005, PER DESENVOLUPAR EL PLA D'ACCIÓ LOCAL DE 
L'AGENDA 21 
  
Amb 18 vots a favor dels grups del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions del grup de  CiU,  
s'acorda: 
 
1. Aprovar la proposta d'activitats i d'annex pressupostari presentada per la Fundació Lleida 21 en el 
marc del conveni de col·laboració. 
 
2. Aprovar la transferència de 236.607 euros de la partida 416.489.01 a la Fundació Lleida 21 del 
pressupsot de l 'any 2005, per atendre el conveni. 

 
 
 
17.- EXPEDIENT D'IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS PER A 
L'EXECUCIÓ DEL PROJECTE D'OBRES DE REMODELACIÓ DEL PAVIMENT I SERVEIS DE L'EIX 
COMERCIAL FASE 2, TRAMS 1 A 3 
  
Vist l'expedient tramitat per a la imposició i ordenació de contribucions especials per a l'execució del 
projecte d'obres de remodelació del paviment i els serveis de l'Eix Comercial Fase II (Tram 1: 
c/MAJOR (Sant Antoni-Alcalde Mestre), VILA DE FOIX I ALCALDE MESTRE, Tram 2: c/MAJOR 
(Alcalde Mestre-Plaça Paeria), Tram 3: c/MAGDALENA, PI I MARGALL I IGUALADA), l'informe 
d'Intervenció i el dictamen de la Comissió d'Economia. 
 
Considerant l'autorització conferida per l'article 59 de la Llei 2/2004, de 5 de març, que aprova el text 
refós de la Llei reguladura de les Hisendes Locals i allò disposat a l'article 34 de l'esmentat Reial 
decret, prèvia deliberació, amb 18 vots a favor del PSC, ERC-EV, ICV-EA i PP i 7 abstencions de CiU, 
s'acorda: 
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-Imposar contribucions especials per a l'execució del projecte d'obres de remodelació del paviment i 
els serveis de l'Eix Comercial Fase II (Tram 1: c/MAJOR (Sant Antoni-Alcalde Mestre), VILA DE FOIX i 
ALCALDE MESTRE, Tram 2: C/MAJOR (Alcalde Mestre-Plaça Paeria), Tram 3: c/MAGDALENA, PI I 
MARGALL I IGUALADA). El cost del qual queda fixat de la forma següent: 
 
Tram 1. . . . . . . . . . . . . . .      971.720,64 EUR 
C/MAJOR (Sant Antoni-Alc.Mestre) 
Alcalde Mestre) 
VILA DE FOIX 
ALCALDE MESTRE 
 
Tram 2. . . . . . . . . . . . . . .    1.107.557,43 EUR  
C/ MAJOR (Alcalde Mestre-Plaça Paeria) 
C/ Carnisseries,  
C/ Baró de Casa Fleix  
C/ Cavallers 
 
Tram 3. . . . . . . . . . . . . . . .  2.324.658,05 EUR 
C/ MAGDALENA 
C/ Democràcia (Magdalena a Comtes - - 
d'Urgell) 
PI I MARGALL 
IGUALADA                                                
T O T A L. . . . . . . . . . . . . .   4.403.936,12 EUR 
              
-Que la quantitat a repartir entre els beneficiaris a la qual al·ludeix l'article 30 del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, com a subjectes passius de les contribucions especials, queda establerta en el 55% de 
l'esmentat cost. 
-Determinar com a mòdul de repartiment de la base imposable, d'acord amb l'article 32 de l'esmentat 
Reial decret la superfície construída de cada un dels elements de què consta l'immoble (locals, pisos, 
altells, parkings, etc), excepte quan es tracta de solars sense edificar o en construcció i edificis 
declarats en estat de ruïna, ja que en aquests casos s'establirà com a mòdul de repartiment la 
superfície edificable de cada un dels elements de què consti l'immoble que es pot edificar, segons el 
PGM. 
-Quan es tracti de locals situats en planta baixa amb façana al carrer objecte de la pavimentació, 
encara que no s'hi desenvolupi cap activitat ni accedeixin en l'actualitat per l'esmentat carrer; i en el 
dels elements situats en plantes superiors (pisos, altells, etc) destinats a activitats comercials, 
financeres, d'hoteleria o espectacles, sempre que tinguin l'accés per l'esmentat carrer, es determinarà 
la quota en base a la superfície íntegra de l'element de què es tracti. 
 
En els casos que es concreten a continuació s'aplicaran els següents índex correctors sobre les 
superfícies dels diferents elements: 
-Si es tracta de pisos destinats a habitatges o a magatzems i de parquings, que accedeixin pel carrer 
objecte de la remodelació, l'índex corrector de 0,15. 
 
-Quan es tracti d'immobles amb façana al carrer afectats per la remodelació, -però que l'accés als 
parkings  i als elements situats en plantes superiors (pisos, altells, etc) independenment de l'activitat 
que s'hi desenvolupi no sigui pel carrer que es pavimenta- així com als locals situats en planta baixa 
que no tinguin accés, ni possibilitat de tenir-lo, pel carrer objecte d'aquestes obres, l'index corrector de 
0,05. 
 
-En els cas de  pisos destinats a altres activitats no incloses en els apartats anteriors que tinguin 
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l'accés pel carrer que es pavimenta, l'índex corrector de 0,4. 
-Si es tracta de solars que es trobin sense edificar, així com els edificis declarats en estat de ruïna o 
de solars en construcció, sobre la superfície edificable de tot l'immoble, l'índex corrector de 0,7. En el 
cas d'immobles amb façana al carrer objecte de la remodelació, amb independència del carrer pel qual 
hi  tinguin l'accés i que tinguin la qualificació d'equipament al PGM, també s'aplicarà l'índex corrector 
de 0,7.  
 
-Que aquest acord provisional d'imposició i ordenació de les esmentades contribucions especials 
s'exposi al públic a efectes de reclamacions,  d'acord  amb  allò disposat a l'article 17 de l'esmentat 
Reial decret 2/2004, i que s'entendrà definitivament adoptat si no es presenten reclamacions. En tot 
cas, l'acord definitiu d'imposició i ordenació haurà d'ésser publicat en la forma indicada a l'apartat 4 de 
l'esmentat article 17, per a la seva entrada en vigor. 

 
 
 
18.- DONANT COMPTE DE LA INEXISTÈNCIA DE RECLAMACIONS AL PRESSUPOST GENERAL 
DE 2005 
  
Havent-se aprovat amb data 28 de desembre de 2004, el Pressupost General 2005, i exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 5 de data 8 de gener de 2005 i 
tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, 
considerant-se en conseqüència l'esmentat Pressupsot aprovat amb caràcter definitiu.  
El Ple de l 'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'esmentat 
Pressupost General 2005 i de l'aprovació, amb caràcter definitiu del mateix. 

 
 
 
19.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A L'ANY 
2004 I ANTERIORS 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, amb 14 vots a favor del PSC, ERC-EV i ICV-EA, 4 vots 
en contra del PP i 7 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis municipals, s'han efectuat despeses a l 'any 2004 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu pagament amb 
càrrec a les consignacions del Pressupost Municipal 2005. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacoinats a l'expedient, essent l'import total de 
1.203.589,08 euros. 

 
 
 
20.- CONSTITUCIÓ DEL CONSORCI PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC AGROALIMENTARI DE 
LLEIDA 
  
Amb 18 vots a favor del PSC, ERC-EV, ICV-EA i PP i 7 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
Primer.- APROVAR INICIALMENT la constitució, juntament amb la Universitat de Lleida, del 
CONSORCI PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC AGROALIMENTARI  DE LLEIDA. 
 
Segon.- APROVAR INICIALMENT els estatuts del CONSORCI PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC 
AGROALIMENTARI DE LLEIDA. 
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Tercer.- CREAR UN CONSELL CONSULTIU MUNICIPAL DEL PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC DE 
LLEIDA, integrat per representants dels grups municipals seguint el sistema de representació 
proporcional fixat pel Ple amb caràcter general, amb funcions de seguiment i consulta de les activitats 
lligades al desenvolupament del Parc i a la gestió del Consorci. Aquest Consell es reunirà, amb 
caràcter previ a les reunions del Consell d'Administració del Consorci, per a assessorar els 
representants municipals en relació, com a mínim, als temes relatius a: nomenament de gerència i 
direcció científica, aprovació de reglament de règim interior, aprovació de l'admissió de nous 
membres, modificació d'estatuts, dissolució del Consorci així com aquelles altres que considerin 
d'interès. 
 
Quart. EXPOSAR AL PÚBLIC durant un termini de trenta dies mitjançant la inserció d'anuncis en el 
Butlletí Oficial Oficial de la Província, Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i tauler d'anuncis del 
a Corporació, transcorregut aquest termini sense que s'hagin presentat al·legacinos, es considerarà 
aprovat definitivament tant la cosntitució del Consorci com els estatuts que el regulen. 
 
Cinquè.- FACULTAR a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura dels documents i per a l'adopció de 
resolucions necessàries per a la plena efectivitat dels presents acords.  
 
Sisè.- FACUlTAR a l'Il·lm. Sr. Alcalde i a l'Excm. i Magnífc Rector de la Universitat de Leida perquè 
puguin actuar en nom  del consorci en constitució, incloent la sol·licitud de subvencions a les finalitats 
pròpies del consorci.  

 
 
 
21.- APROVACIÓ DEL PACTE ADDICIONAL PER L'ANY 2005 AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ 
ENTRE L 'AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL COL·LEGI DE DIPLOMATS EN TREBALL SOCIAL I 
ASSISTENTS SOCIALS DE CATALUNYA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el pacte addicional per l'any 2005, al conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el 
Col·legi Oficial de Diplomats en Treball Social i Assistents Socials de Catalunya, que suposa: 
 
- Una aportació econòmica per part de l'Ajuntament de Lleida de 54.000,00 euros. El Col·legi Oficial de 
Diplomats en Treball Social aportarà 11 becaris/es. 
- El pagament es realitzarà en dues bestretes amb càrrec al pressupost de l'any 2005. La seva 
justificació es realitzarà, segons l'establert en el conveni marc, abans del 31 de gener del 2006. 
- La justificació de les despeses es farà mitjançant declaració responsable del legal representant de 
l'entitat, en la que constarà l'efectiva realització dels treballs acordats i les despeses que han 
comportat. A l'esmentada justificació s'incorporarà el compromís de presentació -si es demana per 
aquest ajuntament- de les documentacions justificatives de les despeses certificades (a aquests 
efectes s'haurna de complimentar les instruccions que fixi la Intervenció municipal) abans del dia 31 
de gener del 2006. 

 
 
 
22.- DECLARAR DESERT EL CONCURS PER A L'ALIENACIÓ DE LA PARCEL·LA MUNICIPAL 
NÚM. 16, SITUADA AL PLA PARCIAL DE PARDINYES SUR 13. INICIAR LA SEVA ADJUDICACIÓ 
PEL PROCEDIMENT NEGOCIAT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Declarar deserta la licitació per concurs de la parcel·la municipal núm. 16, situada a l'àmbit del Pla 
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Parcial de Pardinyes SUR 13, convocada en virtut d'acord plenari de data 26 de març de 2004. 
Aquesta finca té la descripció registral següent:  
 
"Urbana.-  Parcel·la núm. 16, de forma trapezoïdal, situada al terme de Lleida, carrer Josep Pallach, 
de superfície 415 m2. Confronta: Front, Oest, carrer de la seva situació; al Fons, Est, límit del polígon, 
amb finca del Sr. Farran; Dreta entrant,  Sud, parcel·la núm. 21 de l'Ajuntament de Lleida; i, Esquerra, 
Nord, carretera de Balaguer" 
 
Característiques de la parcel·la: 
 
La parcel·la té una superfície total de 415 m2 i un sostre edificable total de 923,54 m2, dels quals 589 
m2 estan destinats a habitatge protegit i 334,54 m2 estan destinats a ús comercial. S'hi poden 
construir un màxim de  5 habitatges. 
  
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 4, Volum 2.492, Llibre 63, Foli 66, Finca 3.845.  
 
Referència cadastral: En tràmit. 
 
Càrregues urbanístiques: Aquesta finca està afectada, segons el compte de liquidació provisional, en 
un import de 64.334,11 euros, sense perjudici d'allò que resulti de la liquidació definitiva que 
correspongui un cop acabada la urbanització del polígon. Igualment, s'entendran com a càrregues 
urbanístiques, que haurà d'assumir l'adjudicatari de la finca, els interessos de demora meritats per les 
quotes i derrames pendents per les obres de la urbanització.  
 
Tipus de licitació: 195.435,68 euros més un 16% d'IVA equivalent a 31.269,71euros. 
 
 
2. Conseqüentment amb l'esmentat en el punt anterior, continuar l'expedient d'alienació de 
l'esmentada parcel·la pel procediment negociat, en aplicació del que preveuen els arts. 73, 75 i 141 a) 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
3. El preu i condicions d'adjudicació  de la parcel·la seran, com a mínim, els fixats en el Plec de 
condicions que va regir la licitació per concurs i que fóu aprovat per l'acord del Ple a què es fa 
referència en el punt primer d'aquest acord. Igualment, la persona física o jurídica que sol·liciti 
l'adquisició de la parcel·la haurà de presentar la documentació administrativa i tècnica que exigia el 
Plec. 
 
4. Que per la Junta de Govern i/o l'Alcaldia s'adoptin els tràmits administratius pertinents per tal de 
desenvolupar aquesta contractació, inclosa l'adjudicació de la finca, en aplicació d'allò que disposa 
l'art. 21.1 p) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de bases de Règim Local, modificada per la Llei 
11/1999, de 21 d'abril. Igualment, facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a l'atorgament de l'escriptura publica 
d'adjudicació de la parcel·la." 

 
 
 
23.- DECLARAR DESERTA LA SUBHASTA DE LA PARCEL.LA MUNICIPAL NÚM. 9, SITUADA AL 
PLA PARCIAL SUR 28-CIM LLEIDA. INICIAR LA SEVA ADJUDICACIO PEL PROCEDIMENT 
NEGOCIAT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Declarar deserta la subhasta de la parcel·la municipal núm. 9, situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR 
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28 CIM LLEIDA, convocada en virtut d'acords plenaris de dates 26 de març i 28 de maig de 2004. 
Aquesta finca té la descripció registral següent:  
 
"Urbana. Parcel·la assenyalada amb el número 9 en el plànol d'adjudicació de parcel·les resultants del 
Projecte de Compensació del Pla Parcial del Sector SUR 28 "CIM Lleida", situada en el terme 
municipal de Lleida, de figura irregular i de 16.498 metres quadrats de superfície (cota d'alçada 
mitjana +193,55). Afronta: al Nord-Oest, part amb la parcel·la número 12.11 d'aquest projecte 
qualificada com a verd privat i part, mitjançant vial del polígon, amb la parcel·la número 12.9 d'aquest 
projecte qualificada com a verd privat; al Sud-Oest, amb la parcel·la número 15 d'aquest projecte 
qualificada com a verd públic i adjudicada a l'Ajuntament de Lleida; al Nord-Est, mitjançant vial del 
polígon, amb l'abans esmentada parcel·la número 12.9; i al Sud-Est, part amb la parcel·la número 10 
d'aquest projecte adjudicada en "pro indivís" a l'Ajuntament de Lleida i a l'entitat mercantil CIMALSA i 
part amb la parcel·la número 12.12 d'aquest projecte qualificada com a verd privat, mitjançant vial del 
polígon". Aquesta finca té per vinculació "ob rem", el percentatge de propietat del 7'53399% de 
cadascuna de les parcel·les qualificades com a verd privat del sector i que són les següents: 12.1, 
12.2, 12.3, 12.4, 12.5, 12.6, 12.7, 12.8, 12.9, 12.10, 12.11, 12.12 i 12.13 d'aquest Projecte de 
Compensació." 
 
Característiques de la parcel·la: 
 
La parcel·la té una superfície total de 16.498 m2 i un sostre edificable de 9.486,35 m2 i està destinada 
a usos industrials. 
  
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2220, Llibre 271, foli  89, finca núm. 
16.913. 
  
Referència cadastral: 7297101 CG0079E 0001WE 
  
Tipus de licitació: 1.238.998,60 euros de principal més un 16% d'IVA, equivalent a 198.239,78 euros.
 
2. Conseqüentment amb l'esmentat en el punt anterior, continuar l'expedient d'alienació de 
l'esmentada parcel·la pel procediment negociat, en aplicació del que preveuen els arts. 73, 75 i 141 a) 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
3. El preu i condicions d'adjudicació  de la parcel·la seran, com a mínim, els fixats en el Plec de 
condicions que va regir la subhasta i que fóu aprovat pels acords del Ple a què es fa referència en el 
punt primer d'aquest acord. 
 
4. Que per la Junta de Govern i/o l'Alcaldia s'adoptin els tràmits administratius pertinents per tal de 
desenvolupar aquesta contractació, inclosa l'adjudicació de la finca, en aplicació d'allò que disposa 
l'art. 21.1 p) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de bases de Règim Local, modificada per la Llei 
11/1999, de 21 d'abril. Igualment, facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a l'atorgament de l'escriptura pública 
d'adjudicació de la parcel·la. 

 
 
 
24.- PROPOSTA APROVANT L'ATORGAMENT D'UN DRET DE SUPERFÍCIE, A FAVOR DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, SOBRE UNA FINCA MUNICIPAL, QUALIFICADA 
D'EQUIPAMENT, SITUADA A LA BORDETA, CARRER SANT PAULÍ DE NOLA, S/N, PER  
DESTINAR-LA A LA CONSTRUCCIÓ D'UN CEIP 
  
Aquest expedient queda sobre la taula.  
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25.- RATIFICAR EL CONVENI SUBSCRIT AMB SOLUZIONA, SA, RELATIU A L'AUTORITZACIO 
DE L'US DE DOMINI PUBLIC D'UN LOCAL MUNICIPAL DEL TURO DE GARDENY 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.Ratificar el conveni, de data 1 de febrer de 2005, subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i l'entitat 
mercantil SOLUZIONA, S.A., en virtut del qual es regula l'autorització, per part de l'Ajuntament de 
Lleida, a l'esmentada entitat, de l'ús d'una part d'un edifici, anomenat núm. 28 A, porta B, 1er-1ª, de 
491,57 m2, qualificat de bé de domini públic, situat al Turó de Gardeny, per tal de destinar-lo a la 
instal·lació d'un Centre de Desenvolupament de Tecnologia. Tot això, en el marc d'una perspectiva de 
col·laboració i implicació per part de SOLUZIONA, S.A. en el "Parc Científic i Tecnològic 
Agroalimentari"  del Turó de Gardeny. 
  
2.Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde, amb poders tant amplis com calguin,  per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
26.- ACCEPTANT LA CONCESSIÓ DE L'AJUT ATORGAT EN BASE A LES DISPOSICIONS DE LA 
LLEI 2/2004, DE 4 DE JUNY, DE MILLORA DE BARRIS, ÀREES URBANES I VILES QUE 
REQUEREIXEN UNA ATENCIÓ ESPECIAL, PER A FINANÇAR EL PROJECTE D'INTERVENCIÓ 
INTEGRAL A LA MARIOLA 
  
Amb el vot favorable dels 24 membres presents, s'acorda: 
 
1r. Acceptar la subvenció atorgada per la Conselleria de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya, mitjançant resolució de data 21 de desembre de 2004, per finançar el 
Projecte d'intervenció integral al barri de la Mariola, la qual importa la quantitat de 5.552.211,89 euros.
 
2n. Designar els membres del Comité d'avaluació i seguiment de l'esmentat projecte, d'acord amb allò 
que estableix l'art. 18.2 del D 369/2004, de 7 de setembre, pel qual es desenvolupa la Llei 2/2004, de 
4 de juny, que seran els següents: 
 
- En representació de l'Ajuntament: 
     S.Sa. Marta Camps i Torrens, regidora d'Urbanisme 
     S.Sa. Montserrat Parra i Albà, regidora de la Paeria al barri 
     S.Sa. Teresa Serentill i Brescó, directora de l'Àmbit d'Urbanisme 
     S.Sa. M. José Salillas Larruy, coordinadora d'Urbanisme 
     S.Sa. Lourdes Zanuy i Sanlorien, cap de la Secció de Serveis Personals 
 
- Per les entitats veïnals: 
     Un/a  representant de l'AAVV La Mariola 
     Un/a representant de l'AAVV Joan Carles 
 
- Per les Associacions Ciutadanes: 
     Un/a representant de la Llar de Jubilats de la Mariola 
     Un/a representant de la Llar de Jubilats Blocs Joan Carles - La Mercè  
 
- Pels agents Econòmics i Socials: 
     Un/a representant del Centre d'Iniciatives Juvenils contra l'Atur (CICJA) 
     Un/a representant del comerç del barri. 
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27.- APROVANT EL TEXT REFOS DEL PROJECTE DE PLA DE MILLORA URBANA DE LA UA 
NÚM. 2 BIS (CIUTAT JARDÍ), PRESENTAT PER L'ENTITAT "VIVENDES I ESPLAI SL" I ALTRES 
  
Amb el vot favorable dels 24 membres presents, s'acorda: 
 
1r. Donar conformitat al nou text refós del Pla de Millora Urbana de la UA 2 Bis (Ciutat Jardí) presentat 
per l'entitat "Vivendes i Esplai SL", i altres, en data 8 de febrer del 2005, el qual incorpora el projecte 
d'Urbanització d'aquest àmbit d'actuació.  
 
2n. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a la seva publicació en el Diari 
Oficial de la Generalitat.  

 
 
 
28.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE LLEIDA A 
L'ÀMBIT DEL SUR 4 (SÒL URBANITZABLE DELIMITAT), SITUAT AL SECÀ DE SANT PERE 
  
Vist l'informe-proposta obrant a l'expedient, amb 20 vots a favor del PSC, CiU, ERC-EV i  ICV-EA i 4 
abstencions del PP, s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment la Modifciació puntural de Pla General en l'àmbit del SUR 4 situat al Secà de 
Sant Pere, presentat pels propietaris majoritaris de l'àmbit (Francesc Rosich i Bergadà i altres) d'acord 
amb l'informe tècnic del Servei d'Urbanisme de data 11 de desembre de 2004, amb l'informe 
complementari del Servei d'Enginyeria i del Servei d'Urbanisme de data 10 de gener de 2005 i  d'acord 
amb les consideracions de l'apartat sisè del present informe - proposta. 
 
2. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord amb l'apartat quart del present informe - 
proposta. 
 
3. Exposar al públic l'expedient amb publicació en el BOP, tauler municipal d'anuncis i publicació en 
els diaris locals pel termini  d'un mes.  

 
 
 
29.- APROVACIÓ INICIAL DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DELS ARTICLES 11 I 15 DE LES 
NORMES URBANÍSTIQUES DEL PLA GENERAL DE LLEIDA 
  
Vist l'informe-proposta obrant en l'expedient, amb 18 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i  ICV-EA  i 6 
abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1r. APROVAR inicialment la modificació puntual de les NNUU del Pla General de Lleida, relativa al 
text dels articles 11, (afegint un tercer apartat) i 15 (modificant l'apartat segon), amb el següent 
contingut: 
 
Article 11 Despenvolupament del Pla en sòl urbà: 
 
3.  El Planejament derivat podrà proposar una distinta ordenació de la definitiva en el Pla, sempre que 
s'asseguri el manteniment dels sistemes generals del sector o polígon d'actuació sense perjudici del 
seu ajust per aconseguir una adequada coherència en relació amb l'estructura general de la ciutat. 
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Article 15 Determinacions Fonamentals 
2. El planejament derivat podrà proposar una distinta ordenació dels Sistemes urbanístics Generals de 
la definida en el Pla, sempre que s'asseguri el manteniment dels mateixos en el polígon o sector 
d'actuació urbanística, i complementar i adaptar els paràmetres secundaris. Concretament podran 
adoptar l'edificabilitat màxima, adaptar o completar els paràmetres de l'ordenació del Pla General, 
sense sobrepassar aquesta edificabilitat, ni excedir-se de la tolerància quantitativa de l'article anterior 
d'aquestes normes per als paràmetres no fonamentals del Pla General. 
 
2n. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord amb l'apartat quart del present informe - 
proposta.  
 
3r. Sotmetre-ho a informació pública durant el termini d'un mes mitjançant anunci al BOP, a la premsa 
local i al taulel d'edictes municipal.  

 
 
 
30.- APROVACIÓ INICIAL DE MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL PER A LA 
INSTAL·LACIÓ I FUNCIONAMENT D'INSTAL·LACIONS DE RADIOCOMUNICACIÓ 
  
Amb 18 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i  ICV-EA i 7 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1. Aprovació inicial del nou text que modifica l'Ordenança Municipal per a la instal·lació i funcionament 
d'instal·lacions de radiocomunicació. 
 
2. Sotmetre aquest acord junt amb el text de l'ordenança a informació pública mitjançant la inserció 
d'un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el taulell d'anunci de la corporació per un termini de 
30 dies hàbils, per a la formulació d'al·legacions i/o reclamacions. 
 
3. Aquesta Ordenança serà aprovada definitivament, un cop escoltades i resoltes les al·legacions i 
reclamacions formulades, pel plenari municipal, determinant-se en aquell moment els aspectes que 
tinguin caràcter normatiu urbanístic, que seran objecte de la tramitació específica prevista per la 
normativa urbnística, a efectes de la seva tramitació i corresponent aprovació. 

 
 
 
31.- APROVACIÓ INICIAL DE L'ORDENANÇA REGULADORA DELS ESTABLIMENTS DE 
CONCURRÈNCIA PÚBLICA DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovació inicial del text de l'Ordenança Municipal reguladora dels establiments de concurrència 
pública de Lleida. 
 
2. Sotmetre aquest acord junt amb el text de l'ordenança a inforamció pública mitjançant la inserció 
d'un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el taulell d'anuncis de la Corporació per un termini de 
30 dies hàbils, per la formulació d'al·legacions i/o reclamacions. 
 
3.  Aquesta Ordenança serà aprovada definitivament, un cop escoltades i resoltes les al·legacions i 
reclamacions formulades, pel plenari municipal, determinant-se en aquell moment els aspectes que 
tinguin caràcter normatiu urbanístic, que seran objecte de la tramitació específica prevista per la 
normativa urbanística, a efectes de la seva tramitació i corresponent aprovació. 
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32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DEMANANT UNA MORATÒRIA EN L'AUGMENT DE 
LES TARIFES D'AIGUA I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS 
  
Amb 7 vots a favor de CiU, 14 en contra del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 4 abstencions del PP, s'acorda 
rebutjar la següent proposta de moció presentada pel grup municipal de CiU: 
 
"1. L'Ajuntament de Lleida acorda una moratòria en l'augment de les tarifes d'aigua aprovades en el 
proppassat Ple de gener per tal que: 
 
- Negociï i pacti amb les AAVV i amb ls sectors empresarials més afectats una modificació de les 
tarifes més raonable i una repercussió plurianual de l'increment que s'escaigui. 
- Negociï amb la concessionària Aigües Lleida, una revisió d'aquelles clàusules contractuals 
especialment gravoses per l'Ajuntament i pel conjunt de ciutadans de Lleida, com ara la repercussió 
de les despeses de manteniment, les d'invesió, així com dels interessos que cal abonar a la 
concessionàira. 
- Exigeixi que els controls bimensuals de comptadors siguin rigorosos i es facin en les dates previstes.
 
2. L'Ajuntament de Lleida reclama a la Generaltiat de Catalunya que aturi l'increment del cànon de 
l'aigua i obri un períodeo de diàleg i negociació amb les parts afectades. 

 
 
 
33.- MOCIÓ CONJUNTA AMB MOTIU DE LA COMMEMORACIÓ, EL DIA 8 DE MARÇ, DEL "DIA 
INTERNACIONAL DE LES DONES" 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent moció: 
 
PRIMER: Condemnem la discriminació de la dona en totes les seves formes i ens comprometem a 
treballar per la igualtat entre dones i homes en els àmbits de l'educació, el treball i la participació 
política. 
 
Així mateix manifestem el determini de treballar contra la situació de vulnerabilitat de les dones per la 
seva condició o pertinença a altres races o ètnies.  
 
Especialment ens comprometem, dins del propi marc competencial, amb el Govern de l'Estat i amb el 
Govern de la Comunitat Autònoma de Catalunya, en la posta en marxa, de manera ràpida i eficaç, de 
totes les actuacions previstes en la Llei Integral de mesures urgents contra la violència de gènere, 
amb la finalitat conjunta d'eradicar de la nostra societat, el més ràpid possible, les agressions i els 
crims contra les dones. 
 
SEGON: Demanem al Govern de Catalunya i al Govern de l'Estat espanyol que activin aquelles 
mesures previstes en la legislació recentment aprovada per a la preservació de l'equitat de gènere i la 
promoció de les dones, adoptant totes les mesures necessàries per aconseguir la igualtat de tracte en 
l'ocupació entre homes i dones, especialment promovent la incorporació a la nostra legislació de les 
Directives Comunitàries que es refereixen a aquesta matèria, amb l'objectiu d'aconseguir la igualtat, 
no sols en l'accés a l'ocupació, sinó també, dins ja del marc laboral, en la promoció, formació, 
reciclatge i, sobretot, en la retribució. 
 
Així mateix demanem de les Administracions públiques de l'Estat i de les Comunitats autònomes, 
l'activació de polítiques específiques per a la garantia de l'equitat de gènere i dels drets de les dones 
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emigrades en tot l'Estat. 
 
TERCER: Sol·licitem, així mateix, al Govern de l'Estat, una iniciativa legislativa, per avançar d'una 
manera significativa en la concicliació de la vida laboral i familiar. 
 
QUART: Sol·licitem igualment al Govern de l'Estat i al Govern de la Comunitat autònoma de 
Catalunya, en el marc de les seves competències, una modificació de la legislació vigent, per 
estimular i facilitar la participació de les dones en els àmbits de presa de decisions, en 
correspondència amb el seu pes demogràfic, per aconseguir una democràcia paritària en la confecció 
de llistes electorals i en l'elecció de càrrecs de responsabiltiat pública, per part dels partits polítics. 
 
CINQUÈ: Ens adherim als actes i testimoniatges que el dia 8 de març, dia, internacional de la dona, se 
celebrin, especialment a la ciutat de Lleida i del seu entorn. 
 
SISÈ: Traslladem aquests acords, als Grups parlamentaris del Congrés i del Senat i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya. També a les entitats municipalistes. 

 
 

 
INTERVENCIONS 
 
 
Punt número 6. Acceptació del cessament del Sr. Miquel J. Puertas Farràs com a gerent de l’IMT 
“Salvador Seguí” 
 
En aquest punt de l’ordre del dia,  el Sr. alcalde vol fer constar el reconeixement a la tasca realitzada 
pel Sr. Puertas a l’IMT, cosa que és compartida per tota la corporació. Li desitja sort a la seva nova 
tasca en l’Ajuntament com a responsable de prevenció de riscos laborals.  
 
Punt numero 14.  Aprovació de l’organigrama de l’IME per a l’any 2005 i creació de quatre nous 
llocs de treball, d’acord amb l’esmentat organigrama 
 
Inicia el debat la Sra. López dient que la modificació de l’organigrama de l’IME no obeeix a cap 
imperatiu legal,  sinó que és fruit d’una voluntat política, presa de forma unilateral i sense el consens 
dels treballadors afectats de forma directa o indirecta. És una conseqüència  que l’IME sigui autònom i, 
probablement, un dels motius que fonamenta l’oposició dels treballadors a l’autonomia d’aquest. El seu 
grup no està en contra de l’equiparació de les escoles bressol a la resta d’ensenyaments, mitjançant la 
creació d’un equip directiu. Cal, però, veure si n’hi ha prou amb un sòl equip directiu per a totes les 
escoles o és necessari un nombre superior. Creu que la creació de l’equip directiu no té perquè 
suposar la desaparició de la plaça de cap de secció d’Escoles Bressol.  Aquesta plaça hauria de 
mantenir el seu contingut per garantir que (quan acabi la comissió de serveis de la persona que l’ 
ocupa) pugui ser coberta. Cal aclarir si els nous llocs de treball tenen caràcter provisional o definitiu.  
Vol manifestar que el canvi de l’organigrama respon exclusivament a una voluntat política, sense el 
consens dels treballadors afectats. S’ha comunicat la decisió com un fet consumat, sense que les 
persones tinguin la consideració que  es mereixen. S’ha donat, en alguns casos, una situació 
d’indefensió dels treballadors. Aquesta no és la manera correcta d’actuar. Les reunions explicatives 
s’han fet desprès d’haver pres la decisió i quan hi havia manifestacions clares de descontent. No 
entenen el nou organigrama. Aquests canvis s’han de fer quan les coses van malament (i aquest no és 
el cas de les escoles bressol) o quan es pretén millorar el servei (cosa que dubta que es pugui 
aconseguir suprimint la coordinació de les escoles). La importància de les escoles bressol requereix 
una coordinació específica dins de l’IME. Diu al regidor d’Educació que té dret a prendre les decisions 
polítiques que cregui oportunes, però guardant les formes. No comparteixen ni la seva decisió ni com 
s’ha portat a terme. Hi votaran en contra.  
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La Sra. Alòs diu que aquesta proposta podria semblar que es tracta simplement d’una remodelació de 
l’Àrea, i res més. Estudiant-la a fons, en les comissions respectives,  el grup de CiU ha pogut 
comprovar que les coses no s’estaven portant correctament. Recorda que quan l’Equip de Govern va 
aprovar la conversió de l’IME en organisme autònom, a la plaça de la Paeria, els funcionaris es van 
manifestar en contra d’aquesta reconversió. En aquell moment es va debatre el perquè d’aquesta 
xiulada general, que era una manifestació de la por dels treballadors davant uns canvis que 
consideraven que els podrien perjudicar. El govern va prometre que no hi hauria cap perjudici, que es 
milloraria la gestió i que no hi havia cap motiu per amoïnar-se. Aquest amoïnament s’ha produït, i en 
especial persones en concret. Aquesta remodelació de l’organigrama es fa amb veus discordants, 
sense acord per part de tothom. La crítica és interna, de persones que coneixen el servei des de fa 
molts anys i amb qui calia haver parlat prèviament. Ha mancat diàleg.  
S’adreça al paer en cap dient que quan la Regidoria d’Educació va presentar el primer organigrama no 
hi apareixia  el lloc de treball de cap de secció de les Escoles Bressol, inclòs a la plantilla aprovada el 
mes de desembre del 2004. Sí que hi  apareixien els quatre nous llocs de treball (els anomena). Quan 
es va preguntar en comissió el perquè d’aquest canvi i es va manifestar que no es podia suprimir un 
lloc catalogat sense més ni més, el Sr. Camats va dir que només es complia la normativa vigent. Es va 
preguntar a quina normativa es feia referència i el Sr. Camats va reconèixer que es tractava d’una 
decisió política de la qual assumia la responsabilitat. La responsabilitat és del govern de la ciutat, 
també del paer en cap. Explica les converses posteriors amb el Sr. Camats pel que fa a la supressió 
de la plaça cap de secció de les Escoles Bressol. El segon organigrama, el definitiu, que no se’ls  va 
lliurar, donava la raó a les peticions del grup de CiU. No es va parlar en primera instància amb els 
col·lectius afectats ni amb la persona que durant molts anys ha estat la cap de secció de les escoles. 
El diàleg ha estat nul. Diu que darrere un organigrama hi ha llocs de treball, darrera aquests hi ha 
treballadors, persones. Manifesta al Sr. alcalde que s’està arribant a la conclusió  que no hi ha un sol 
govern, que hi ha coses que no es fan bé, que hi ha “baralles familiars”. El col·lectiu de mestres no  
veu la necessitat d’aquest canvi d’organigrama. Aquests canvis inesperats i innecessaris fan que el vot 
del seu grup sigui en contra.  
 
El Sr. Camats  recorda que sobre aquest tema s’ha parlat, ja, en quatre ocasions des del gener 
(esmenta les comissions en què s’ha tractat). Tot i això, tornarà a explicar-ho una altra vegada. No vol 
entrar a comentar les insinuacions, interpretacions i valoracions de caràcter polític i personal que s’ha 
fet sobre la qüestió en els debats i mitjançant un dels diaris locals. Creu que no es pot tractar un 
assumpte administratiu des d’una perspectiva que no li correspon.  
La proposta d’aprovació d’organigrama i de la creació dels quatre llocs de treball proposats són els 
següents: en primer lloc, per aplicació del cartipàs municipal que atribueix a la Regidoria d’Educació la 
responsabilitat de gestionar quatre nous centres educatius (Conservatori, Escola de Música, Escola 
Municipal de Belles Arts, Escola de Jardineria i Aula Municipal de Teatre), la qual cosa implicava la 
gestió de diversos convenis amb la Generalitat. Aquest fet  suposava un evident increment de treball 
de la Regidoria i  calia que algun dels treballadors o treballadores se’n fes càrrec, però sense 
incrementar el nombre total del personal que hi ha. No s’augmenta el nombre de llocs de treball, ja que 
la directiva del centre educatiu de les escoles bressol no implica l’augment de persones, sinó la dotació 
de càrrecs eventuals. En segon lloc, cal esmentar que els nous quatre centres que s’incorporaven a la 
Regidoria ja disposaven d’una estructura organitzativa típica d’un centre educatiu. Remarca també que 
s’està redactant una nova llei d’escoles bressol a Catalunya (que es preveu que entri en vigor al 
setembre d’enguany) i que inclourà la creació d’un consell escolar  presidit per la direcció del centre. 
La norma també preveurà la figura del director/ra i de l’equip directiu. No fem més que anticipar-nos 
uns mesos a allò que acabarà sent obligatori. En tercer lloc, per atendre les necessitats abans 
esmentades, es va presentar una proposta d’organigrama, que incloïa  la creació de la figura d’un nou 
lloc de treball de cap de secció de centres. Aquest nou lloc té com a funcions la  coordinació entre 
centres nous i els que hi ha, la creació de centres (està previst fer 195 places d’escoles bressol en els 
propers anys), els convenis i altres diverses.  Explica també les funcions dels nous càrrecs directius, 
que propiciaran una certa promoció professional de les mestres que hi estan treballant . 
Clou la seva intervenció dient que no hi havia  més persones que les que hi ha  i que calia aprofitar 
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aquests recursos humans, confiant plenament en la seva tasca i el seu saber fer. Es volia reorganitzar 
 les seves funcions (ho explica) a fi d’aconseguir la desitjada eficàcia i eficiència de la Regidoria. Ara la 
proposta manté el lloc de treball de cap de la secció d’Escoles Bressol, que no es buida de contingut, 
tot i que ara no estarà cobert.  
Explica que la proposta s’ha explicat a les persones afectades (relaciona les diverses converses). Com 
que ha estat un procés de negociació els documents no han arribat a tothom de forma simultània. El 
darrer document del conjunt de mestres de les escoles bressol manifesta que accedeixen a treballar 
per formar un equip directiu consensuat i que el seu repte és el de continuar treballant per la qualitat 
educativa de les escoles bressols municipals.  
 
El Sr. Sàez vol fer dues reflexions. La primera al voltant d’allò que suposa un nou organigrama, que 
sempre és provisional en el sentit  que pot ser modificat. Un organigrama és un instrument del qual les 
organitzacions es doten per optimitzar els seus recursos. Destaca que si l’Escola de Belles Arts, el 
Conservatori o l’Aula Municipal de Teatre tenen equips directius, és lògic que també les escoles 
bressols tinguin aquest equip de direcció. Qualsevol discussió sobre un organigrama és acceptable. És 
cert que darrere dels organigrames hi ha funcionaris i que darrere dels funcionaris hi ha persones. Els 
canvis poden provocar situacions de més fàcil o més difícil encaix. Es pregunta si la preocupació que 
hi ha és  com resoldre aquest encaix o a utilitzar una persona (i la suposada defensa dels seus 
interessos) com a instrument de càrrega política. No es pot utilitzar les persones com a instruments de 
càrrega política, especialment quan tenen sentiments que estan afectats. Clou la seva intervenció dient 
que comparteix el criteri que les parets parlen i que tothom sap que hi ha “baralles familiars” un dia sí i 
un altre també.  
 
La Sra. López vol contestar al Sr. Camats dient que s’explica bé i que se l‘ entén; això no vol dir que 
necessàriament calgui compartir les seves conclusions. Entenem les seves explicacions però no les 
compartim.  
No hi ha explicació lògica a la manca d’acceptació del nou lloc de cap de secció de centres, si realment 
era una alternativa tan meravellosa com diu el Sr. Camats. Els centres dependents de l’IME no són 
comparables amb les escoles bressol (esmenta el cas de les ludoteques, com a exemple).  
També vol deixar clar que no neguen que el regidor hagi explicat força vegades la seva proposta. La 
crítica del grup del PP és que s’ha parlat després d’haver decidit, no abans de fer-ho. Creu que el 
col·lectiu de mestres no està d’acord en la modificació, el que passa és que (afortunadament per a la 
ciutat) són uns grans  professionals  amb un gran sentit comú i pràctic i han decidit acceptar la realitat i 
treballar com sempre han fet; no s’han plantejat defensar un canvi que no s’hauria produït.   
 
La Sra. Alòs diu al Sr. Camats que aquest debat no s’ha fet mai al Plenari, només s’ha plantejat en 
comissions informatives, de les quals no formen part tots els regidores i regidores presents. Ara és el 
moment de debatre-ho i de repetir allò que sigui necessari. Pregunta per quin motiu ha hagut de 
canviar al final l’organigrama (introduint allò que el grup de CiU demanava) si realment consideraven 
tan bona la proposta inicial. Per quin motiu han hagut de fer cas als sindicats, que els  deien el mateix 
que el seu grup? També pregunta quin és el motiu que hi hagi, al Departament de Cultura,  de dos 
decrets d’Alcaldia, sobre la comissió de serveis relacionada amb aquest expedient. En el primer 
s’esmenta un lloc de treball i en el segon es diu expressament que es respectarà la monografia del lloc 
de treball. Creu que el funcionari afectat ha considerat que cal “blindar” el seu lloc de treball.    
També esmenta una carta adreçada al director de l’àmbit de Serveis Generals pel director de l’IME, on 
es parla del canvi de funcions del lloc de treball de cap de serveis d’escoles bressol. Creu que es tracta 
d’un buidatge del contingut de la monografia del lloc. Ara hi ha dos llocs: un de nou i un altre amb 
reserva de lloc de treball. Esmenta, després,  una carta en sentit contrari a la que ha comentat abans. 
Reitera el vot contrari del seu grup. 
 
El Sr. Alonso diu que en el moment d’aprovació del pressupost cal aprovar la plantilla i l’organigrama, 
tal  com diu la llei. Això no obsta perquè es puguin fer modificacions en qualsevol moment, quan hi 
hagi causes que ho justifiquin. La responsabilitat d’organització de l’organigrama municipal correspon 



 
 
 
 
 
 

 20

al govern i als instituts. Al Departament de Serveis Generals correspon la tutela, perquè els canvis es 
facin correctament. S’ha parlat de manca de diàleg i de les passades mobilitzacions manifestant les 
inquietuds dels funcionaris dels instituts. El que no s’ha recordat és que fa pocs dies, en aquesta 
mateixa sala, es va signar amb tots els representants sindicals, un acord de garanties laborals 
aplicable a tots els funcionaris de l’Ajuntament i dels instituts municipals. Hi ha hagut diàleg i s’ha 
arribat a acords. Els representants sindicals han fet els seus informes que han estat contestats.  
La reorganització de l’IME respon a una millora de funcionament del propi institut i per reforçar la 
capacitat de direcció i de coordinació de les escoles bressol. S’incrementaran noves places i això 
requerirà el reforç de direcció esmentat. Explica que aquests nous llocs de treball generen una 
capacitat de promoció interna entre els funcionaris. El procés s’ha fet amb diàleg i amb respecte als 
drets dels funcionaris. Explica que en darrer organigrama (que és el de la proposta) es respecta el lloc 
de treball de cap de secció de les escoles bressol. S’ha tutelat que el procés sigui correcte des del punt 
de vista legal i que respecti els acords sindicals presos. No hi ha hagut discrepàncies entre l’Equip de 
Govern. Demana prudència als grups quan es tractin, des de l’àmbit polític, assumptes laborals que 
afectena un funcionari amb noms i cognoms. 
 
 Clou el debat el Sr. alcalde dient que garanteix la sensibilitat de l’Equip de Govern (i del paer en cap 
en particular) per les escoles bressol. l’Ajuntament de Lleida és el que té major ràtio d’escoles bressol 
per habitant de Catalunya. Fa referència a l’acord de garanties recentment signat que creu que és un 
exemple de negociació i de respecte als drets dels treballadors. Cal distingir els canvis de l’estructura i 
de l’organigrama en situacions com l’actual (amb els nous instituts) dels canvis puntuals en llocs de 
treball. L’Ajuntament té un respecte profund pels funcionaris, que és un actiu que tenim i que sempre 
ha quedat de manifest per part de tots.  
 
S’aprova la proposta amb 14 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 vots en contra 
dels grups de CiU i del PP.  
 
Punt número 15. Aprovació dels Plecs de clàusules que han de regir el concurs per a la 
prestació del servei de neteja viària i recollida de residus 
 
 
La Sra. Rivadulla fa de ponent de la proposta i inicia la seva intervenció manifestant la satisfacció per 
poder, avui, debatre aquest Plec tan important, que regirà el servei de neteja viària i recollida de 
residus urbans. Valora l’ obsolescència tècnica del contracte vigent fins a l’actualitat, que ja té 
amortitzades les inversions en equips. El nou contracte permetrà assignar al servei nova tecnologia, 
una nova organització de treball i una nova assignació de recursos. Explica el complex procés de 
treball d’elaboració d’aquest Plec i agraeix el treball de les persones que han col·laborat en la redacció 
d’aquest projecte, coordinades pel gerent de l’IMS. Qualifica el Plec d’exhaustiu i detallista, tot i que 
permet a les empreses licitadores presentar propostes diverses. El Plec és  producte de l’ experiència 
dels darrers anys: s’ha avaluat les insuficiències i les queixes ciutadanes (destaca les funcions dutes a 
terme per la Brigada de Medi Ambient). Fa un resum del contingut dels plecs de condicions i esmenta 
de manera especial el següent: les millores quantitatives i qualitatives en la neteja (s’abastarà tot allò 
no cobert pel contracte de manteniment de jardineria), les millores en les freqüències, les neteges amb 
aigua, la recollida de residus amb relació a la protecció del medi ambient, la recollida de la fracció 
orgànica, la recollida dels residus comercials, sòlids domèstics i piles,  la millora en el rendiment de la 
Deixalleria (s’amplien els horaris i s’obre els diumenges), la realització de campanyes de sensibilització 
ciutadana i d’una enquesta anual (s’hi dedica l’1% de l’import del contracte). Esmenta de manera 
detallada els sistemes de control previstos en els nous plecs: personal, oficina tècnica i retenció d’un 
5% de l’import de la facturació per garantir la qualitat.  
Desprès de descriure el contingut del Plec comenta que durant el termini d’exposició al públic s’hi 
podran presentar les al·legacions que es considerin convenients, que seran sempre ben rebudes. S’ha 
fet un treball rigorós i detallista. Destaca que aquest contracte és el més costós de tots els que ha fet 
l’Ajuntament. L’import de licitació suposa una dedicació de 77 € per habitant i any. Amb aquesta 
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despesa ens equiparem a la ràtio de les ciutats com la nostra. Hi ha un important esforç pressupostari 
que ha comptat amb el suport del conjunt de l’Equip de Govern. Aquest és un servei prioritari per al 
conjunt de la ciutadania. Explica el procés intern d’elaboració del Plec (tècnics, regidors, FAV, etc.). 
Espera que el contracte es pugui adjudicar en el Ple de juliol, per tal de donar temps a l’empresa 
adjudicatària per dotar-se dels equips necessaris.  Clou la seva intervenció dient que aquest és un dels 
serveis públics que més valora la ciutadania, que més té a veure amb la imatge que projectem com a 
ciutat  i que està més relacionat amb la preservació del medi ambient ciutadà.  
Demana el vot favorable per a la proposta.  
 
 
El Sr. Pané destaca quatre grans valors d’aquesta proposta: el primer és el de la renovació de la 
tecnologia i del sistema de treball; el segon valor és el del consens aconseguit entre els grups del 
govern, ja que el nou sistema de neteja suposa un important esforç econòmic municipal; en tercer lloc 
destaca la informació que s’ha donat sobre el Plec a la ciutadania, a la FAV i als grups de l’oposició; en 
quart lloc diu que hi ha millores que són evidents i necessàries.  
També dóna les gràcies als ponents d’aquests plecs, que han suposat un gran treball. Demana la 
corresponsabilitat dels ciutadans i ciutadanes a mantenir neta i polida la ciutat.  
 
El Sr. Sàez defineix el Plec de condicions amb les característiques següents: està treballat, 
ésdetallista, exigent i rigorós. Té les virtuts que un contracte tan important com aquest ha de tenir, per 
evitar que ens passin algunes coses que amb posterioritat suposin problemes per manca de previsió. 
L’únic retret que se li pot fer al Plec és el nivell de detall en  què entra. Destaca la corresponsabilitat del 
tot el govern per dos raons bàsiques: en primer lloc pel gran esforç econòmic que suposa: 9,2 milions 
d’euros anuals, més el cànon de la Generalitat i la taxa d’abocament, la qual suposa 10,7 milions en 
total. Això vol dir  posar-nos com a llistó un cost de la neteja de la ciutat que arriba als 90 euros per 
habitant. En segon lloc destaca que aquest contracte serà el més important dels que s’aprovaran en 
aquest mandat i probablement en el proper (analitza les magnituds econòmiques del període de 
vigència del contracte). La ciutat s’hi juga molt en aquest contracte. Prorrogar el contracte anterior 
hauria estat un error. Tenim molta responsabilitat, com a govern i com a oposició, ja que la quantitat 
del contracte és la més important dels contractes de l’Ajuntament. Si el contracte resol els problemes 
de neteja de la ciutat, no cal dubtar que seran els diners més ben invertits.  
 
La Sra. Arnalot respon a la intervenció de la Sra. Rivadulla dient que l’actual contracte no només 
s’havia quedat obsolet sinó que no s’ha complert. Qualifica la neteja de la ciutat de fatal. Lleida està 
bruta i cal reconèixer que això és una realitat. Tots desitgem que millori. 
Sobre el Plec de clàusules que se sotmet a votació diu que la neteja de la ciutat és una de les 
qüestions que més preocupa els lleidatans. Aquesta preocupació ve donada perquè considerem que el 
servei de neteja de la ciutat ha estat nefast: o perquè l’empresa no ha estat a l’alçada de les 
circumstàncies o per manca de control des del govern. Cal tenir molta cura amb aquest Plec per no 
reincidir en els errors del passat. El document està treballat i intenta adaptar-se a les necessitats de la 
ciutat. És similar a altres plecs de ciutats com la nostra. Al grup del PP li preocupa que les condicions 
dels plecs siguin efectives, que es sigui inflexible en la seva aplicació i compliment. La preocupació del 
seu grup és el control sobre el servei i sobre la netedat de la ciutat. L’avaluació ciutadana hauria de ser 
vinculant per a l’Ajuntament i per a l’empresa adjudicatària. Les actuals enquestes destaquen el dèficit 
de  neteja i, malgrat aquesta dada, no s’ha resolt el contracte vigent. L’ opinió ciutadana ha de ser un 
factor decisiu, Si no s’accepta aquesta proposta, el vot del seu grup serà el de l’abstenció. Reconeixen 
l’esforç tècnic en redactar el Plec. Reitera la necessitat de ser molt estrictes en el control del 
compliment de les clàusules i que cal tenir en consideració real l’opinió ciutadana. L’estat de neteja de 
la ciutat depèn exclusivament del govern de la ciutat, no de la concessionària.  
 
El Sr. Chico inicia la seva intervenció destacant que durant aquests darrers anys la ciutat no ha estat 
neta; la mateixa Sra. Rivadulla ho ha reconegut. Recorda que el grup d’ICV porta bastants anys al 
govern i alguna part de corresponsabilitat té sobre aquesta situació. El grup de CiU hauria considerat 
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millor que l’any 2003 ja s’hagués sotmès a debat i votació un nou plec de condicions. La pròrroga ja va 
despertar molts dubtes, tal  com es va fer constar al Ple. El nou Plec té evidents millores i l’esforç 
segur que ha estat important. Per aquest motiu no hi votaran en contra. Si el contingut del Plec es posa 
en marxa totalment,  hi haurà un canvi en la imatge de la ciutat. Però tenen dubtes sobre la realitat de 
l’aplicació i del desenvolupament del Plec; per aquest motiu  no hi  poden donar el vot a favor. Els 
antecedents d’altres concessions fan que no tinguin prou confiança en el govern. Espera que quan el 
contracte s’executi puguin dir que realment s’ha executat allò previst: és el govern qui ha de vetllar que 
sigui així. L’abstenció es fa pensat que en un futur proper es pugui valorar positivament si realment 
s’ha produït  el resultat previst.  
 
El Sr. Alonso qualifica el Plec de condicions com a modèlic i s’afegeix a les felicitacions a l’equip 
redactor. Creu que serà model per a altres ciutats. Analitza les penalitats i els sistemes de penalització. 
S’ha innovat molt, tot i ser fruit de la experiència de moltes altres ciutats. Rebat les crítiques del grup 
del PP i esmenta la millora de la pròrroga del contracte amb SEINSA ; aquesta pròrroga es va fer, ja 
que el procés del nou concurs era complex i calia fer-ho correctament. Ara la ciutat té un aspecte més 
net. Explica que la valoració de la neteja, moltes vegades, té més a veure amb la percepció ciutadana 
que amb la pròpia realitat. Comenta alguna de les noves mesures aplicades. Demana i apel·la a la 
corresponsabilitat de tots per no embrutar la ciutat. La neteja es pot millorar i es fa un esforç 
importantíssim de recursos amb aquesta finalitat. Aquest contracte serà el més important pel volum 
econòmic, però també ho serà perquè la neteja és una de les qüestions més valorades pels ciutadans. 
Volen que els lleidatans estiguin orgullosos de la seva ciutat i també per la neteja.  
Del Plec destaca i explica les qüestions següents: l’ampliació de l’àmbit territorial de la neteja i  
s’amplia,  també,  l’àmbit funcional;  s’incrementen el tipus de recollida i  el servei de deixalleria; 
s’incorporen serveis especials de neteja d’una forma programada; s’augmenta el sistema de baldeig 
amb aigua (aquesta serà la millora més espectacular); es millora el servei de neteja de grafits o la 
recollida d’excrements d’animals; s’apliquen criteris més ecològics als vehicles; la minoració de 
l’impacte visual dels contenidors; criteris de caire social en la contractació de personal; major 
operativitat en situacions d’inclemència meteorològica; servei de neteja del mobiliari urbà; neteja de 
papereres, etc.  Aquest nou concurs millorarà de manera substancial la neteja de la ciutat; per aquest 
motiu, hi  donen el seu suport i es fa un important esforç econòmic. Felicita els tècnics i polítics que 
han treballat en l’elaboració d’aquest Plec.  
 
La Sra. Rivadulla agraeix la intervenció de la resta de grups, que ha donat una visió global del que 
representa aquest Plec de condicions. Respon a la Sra. Arnalot i explica el contingut de la clàusula 
6.3.3 referent a l’avaluació externa de la satisfacció ciutadana, que tindrà repercussió econòmica 
durant tot un any. Respon al Sr. Chico que el control l’ha de fer  l’Ajuntament (tal com ell havia dit) i 
que per aquest motiu es preveuen sistemes per fer-ho. Explica aquests sistemes i que les empreses 
hauran d’aportar els mitjans de control que proposen. Esmenta els casos de Raimat, Sucs o la 
Cerdera, que s’incorporen al servei sistemàtic de neteja. S’ha doblat tots els mecanismes de neteja a 
tots els barris. Destaca l’equitat del servei amb relació a tots els barris, amb un tractament especial per 
a l’Eix Comercial. Diu que, en general, la ciutat no està bruta; cal, però, detectar els llocs que 
necessiten més neteja.  Durant els darrers anys s’ha fet un esforç per millorar el servei (explica amb 
detall la nova maquinària, actuacions a l’horta, etc.). Demana que es valorin els petits passos que 
s’estan donant, que són fruit de l’esforç de moltes persones que han treballat per millorar la neteja de 
la ciutat. Cal reconèixer les millores que són a  l’actiu de tota la ciutadania.  
 
La Sra. Arnalot respon a la Sra. Rivadulla que li ha reconegut que és una persona que es preocupa 
pel servei de neteja. S’han fet millores, però la ciutat continua estan bruta. Es remet a les darreres 
enquestes en què es conclou que un dels problemes de la ciutat és aquest. Espera que es compleixi el 
nou Plec i el servei millori, pel bé de tots.  Defensa les campanyes de sensibilització. L’Equip de 
Govern ha de garantir el compliment dels plecs de condicions i vetllar perquè el servei es presti 
correctament. Al Sr. Alonso li pregunta si creu que en aquest moment tenim la ciutat completament 
neta. Reitera que el Plec de clàusules és millor que l’anterior, ara demana que es vetlli pel seu 
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compliment.  
 
El Sr. alcalde felicita les persones que han fet possible aquest Plec: responsables polítics i tècnics 
dels diferents àmbits. Recalca que hi ha voluntat política de priorització de la despesa que es 
manifesta en un increment del 35% de la dedicació a neteja viària i recollida de residus.  Això permetrà 
multiplicar en tots els barris la freqüència de neteja i els recursos destinats. Hi haurà una millora molt 
sensible en la neteja de la ciutat. Aquest any ja s’han notat les millores amb el contracte prorrogat. 
Explica que en l’enquesta esmentada en el debat, la neteja de la ciutat té una puntuació de 5,6 i és  la 
penúltima magnitud en valoració de la ciutat. Cal millorar però també cal considerar l’increment de la 
valoració d’aquest servei en referència a anys anteriors. Amb l’increment de recursos i serveis, es 
podrà donar resposta a les necessitats que plantegen els ciutadans.  
 
S’aprova la proposta amb 14 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 abstencions dels 
grups de CiU i del PP.  
 
Punt número 19. Expedient de reconeixement de crèdits de despeses efectuades  l’any 2004 i 
anteriors 
 
El Sr. Pané manifesta que el conjunt de regidories del govern ha estat capaç de pressupostar 
ajustadament i programar les despeses amb més criteri; s’ha fet un desforç difícil per controlar la 
despesa. Cap pressupost té reconeixements de crèdits. Hi ha una part de la despesa que ve 
sobrevinguda i no és previsible, depèn de circumstàncies advingudes. Esmenta els casos de fluxos, 
energies, etc. que no tenen criteris ajustats de previsibilitat. Hem estat capaços de fer un exercici 
pressupostari més ajustat i també d’aplicar el pla de rigor pressupostari (encara que impliqui més 
burocràcia). Cal felicitar  l’Equip d’Economia i cal felicitar-se perquè el reconeixement de crèdit sigui 
força menor que altres anys. Anuncia el vot favorable del seu grup. 
 
El Sr. Sàez diu que aquest és un dels expedients més importants perquè avalua la capacitat de gestió 
del Govern. L’any passat es van haver d’incorporar 4,8 milions d’euros que el pressupost del 2004 
havia d’assumir; hi havia una previsió de 2,3 milions d’euros per assumir el reconeixement, la qual 
cosa va suposar incorporar-hi 2,5 milions a càrrec de les partides del pressupost. El reconeixement de 
crèdit de l’any 2003 incorporava més de 3.500 factures. Ara s’ha passat a tancar el pressupost amb 1,2 
milions de reconeixement i 477 factures. El mèrit és superior perquè no es va partir del pressupost 
íntegre de l’any passat, sinó que aquest ja estava minorat en 2,5 milions. S’ha ajustat moltíssim mes. 
El 80% de les factures de reconeixement són consums, manteniments i lloguers que es van veure 
afectats per la incorporació de l’any passat. Només hi ha un 15% de la despesa reconeguda (180.000 
euros) que sigui d’activitats. És una xifra més que acceptable tot i qiue no estant plenament satisfets. 
Està especialment satisfet que el primer any que el seu grup té responsabilitats hagin gestionat el 
pressupost gairebé sense desviacions (ho explica amb detall); de 10 milions només hi ha una 
desviació de 9.000 euros. Els consums es controlaran, aplicant el pla de rigor pressupostari,  en el 
termini de tres anys.  
 
El Sr. Oró es remet a la metàfora de l’ampolla mig plena o mig buida per valorar aquest expedient. El 
Govern considera que 1,2 milions d’euros de reconeixement és un triomf espectacular. Pel grup del PP 
és una xifra prou important, especialment pels proveïdors i els ciutadans afectats. No poden compartir 
el triomfalisme del Govern. La xifra és la més baixa dels darrers anys, això els  satisfà. Però, analitzant 
pressupostos passats, alguns anys havia davallat el reconeixement i en anys posteriors havia tornat a 
disparar-se. Si la reducció es torna a repetir any rere any, el seu grup reconeixerà que ha canviat la 
línia d’actuació del Govern pel que fa a l’àmbit econòmic. Avui és arriscat pronunciar-se. Suggereix que 
el Govern moderi la seva eufòria. Anuncia que hi votaran en contra, tot i valorar positivament el 
decrement del deute reconegut. La quantitat és encara significativa i no totes les depeses són 
imprevistes de final d’any. Desitgen que el reconeixement continuï disminuint, en benefici dels 
ciutadans. Comparteixen els criteris de rigor i control pressupostari. El seu grup estarà a favor de les 
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mesures per racionalitzar la despesa. 
 
El Sr. Gavín diu que el reconeixement de  crèdits és un mecanisme habitual i necessari en totes les 
administracions locals. Té com a objectiu recollir les factures que arriben a la institució més enllà de la 
data de tancament pressupostari o per atendre les despeses extraordinàries o desviacions no 
previstes. El seu ús és normal.  Tenint en consideració que hi ha una millora substancial en referència 
a l’any passat, el vot del grup de CiU no serà contrari. Els  sorprèn la pretensió del govern de 
magnificar de manera extraordinària aquesta disminució, cosa que no consideren gaire normal. Seria 
raonable una valoració molt positiva si el resultat fos especialment bo. S’ha rebaixat un reconeixement 
de crèdit que en altres anys “era als núvols”, que era totalment impresentable i escandalós. El 
reconeixement continua sent d’1,2 milions i 500 factures, moltes de les quals de despeses previstes. 
La situació no motiva que el Govern es posi medalles. Era una obligació millorar respecte a l’any 
passat. Destaca, també, que els imports dels reconeixements varien molt d’un any a altre. El 
reconeixement d’aquest any és millor que el de l’any passat però continua estant en la cota alta de les 
quantitats normals en corporacions com la nostra. No és cap récord. Per això, i en una línia d’oposició 
constructiva, el vot del seu grup serà d’abstenció. Recomana al Govern un punt d’humilitat en valorar 
aquesta millora.  
 
La Sra. Mínguez diu que és normal que l’oposició sempre vegi el got mig buit. Accepta l’actitud 
positiva dels grups de l’oposició. Defensa la tasca de l’Equip de Govern i l’aplicació de polítiques 
transversals on l’èxit és de tots. Compara el reconeixement de crèdit amb el de l’any passat: En el Ple 
en què es va aprovar es va dir que s’aportaven solucions i ara es demostra que ha estat així. El 
compromís d’implantar un pla de rigor pressupostari s’ha complert. Diu que el 85% del deute és 
energia i consumibles. Les factures d’activitats són unes 70. El total del reconeixement suposa un 3% 
del Capítol 2. L’interval és raonable. Creu que el Govern demostra que és eficient i eficaç i això es 
demostra amb els números presentats. 
 
El Sr. alcalde clou el debat felicitant  l’Àmbit d’Economia i  la resta d’àmbits que han fet possible 
aplicar aquest rigor pressupostari. S’ha passat de 4,8 milions a 1,2 milions de reconeixement. És la 
millora més important en els darrers 15 anys. I més si es relaciona aquest import amb la reducció de 
l’endeutament en 5 milions i amb la millora del pagament als proveïdors mitjançant el sistema de 
confirming. S’ha fet una bona feina per millorar  la situació econòmica. L’Equip de Govern se’n sent 
orgullós, d’aquest resultat.  
 
S’aprova la proposta amb 14 vots a favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA, 4 vots en contra del 
grup del PP i 7 abstencions del grup de CiU . 
 
 
Incidències. Cal destacar com a incidència que en el debat i la votació dels punts de l’ordre del dia 
números 26 i 27 no hi era present la regidora Sra. Balañà. El Sr. Gavín es va absentar de la sessió 
durant el debat i la votació dels punts números 28 i 29.) 
 
Punt número 32. Moció del grup de CiU en què demana una moratòria en l’augment de les 
tarifes de l’aigua i altres acords complementaris 
 
El Sr. Tugues presenta la moció del seu grup. Diu que durant el període de 1990 a 2002 el Govern va 
incrementar l’IBI, les tarifes de l’aigua i les dels residus una mitjana de 45 punts per sobre de la 
inflació. Els assalariats de Lleida  van augmentar les seves retribucions un 61,80% i les exaccions 
municipals s’incrementaven un 107,08%. Diu que aquesta desviació és injustificable, i més quan els 
diu que el Govern és d’esquerres. El Ple passat es va aprovar una puja exorbitant  del preu de l’aigua, 
una mitjana del 80,55% que també creuen injustificada. S’atén als arguments que van explicar el Ple 
passat.  
Aquesta moció es presenta perquè quan es va aprovar l’increment de la tarifa de l’aigua encara no 
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estava decidit l’augment del cànon per part de la Generalitat. Ara ja se sap com queda i és 
especialment dolent per als lleidatans que sumaran dos increments importants en el rebut de l’aigua. El 
cànon no només amortirà el percentatge d’increment, sinó que ara encara accelerarà aquesta puja. 
S’ha sumat l’increment de la tarifa amb l’increment del cànon. Creu que hi ha alternatives, però el 
Govern ni se les ha plantejades ni té intenció de plantejar-se-les.  Els veïns han de pagar,  i no s’ha 
tingut en compte el problema que pot suposar l’increment per a moltes persones i per a moltes 
activitats industrials. Darrere dels rebuts de l’aigua hi ha persones, algunes amb veritables problemes 
econòmics. L’impacte de les apujades serà considerable (explica diversos exemples, amb augments 
del 32,42%, 53,65% o del 85,84%). Ho qualifiquen de molt excessiu. Diu que el Govern té una línia de 
fer ultrapassar els increments tributaris per damunt de l’increment de la inflació. El grup de CiU no hi 
està d’acord per principi; els augments han d’estar en consonància amb l’increment de l’IPC. S’està 
fent pagar als veïns les conseqüències d’una mala gestió, tal  com es va explicar el Ple passat  
(recorda els arguments que van expressar llavors). Creu que es poden renegociar temes com el 
finançament de les inversions, recorda a la clàusula 30 del contracte (llegeix el paràgraf segon). No 
s’ha revisat res per temperar l’increment de la tarifa. Es repercuteix tot el cost sobre els veïns.  
Per aquests motius consideren que el Govern fa mala gestió i això motiva questa moció. Explica el 
punts concrets que es proposa acordar. Si diem que treballem per a les persones, cal pensar en les 
repercussions que tenen les decisions municipals. Cal rectificar per ser raonables.  
 
El Sr. Pané diu que no està d’acord en la moció. S’atén al debat del més passat. Diu que darrere el 
deute que s’amortitza hi ha quilòmetres de canonada d’aigua i darrere aquests quilòmetres hi ha veïns 
que necessitaven aigua de Pinyana, com la resta de ciutadans. Darrere el deute hi ha la satisfacció 
d’una necessitat crucial per als veïns. Es garanteix l’equitat. No hi ha cap argument de nou. La moció 
potser té un esperit constructiu però no és possible. Cal atendre compromisos que signifiquen una 
major qualitat de vida per a la ciutat. 
 
El Sr. Sàez diu que el Sr. Tugues ha repetit els arguments del passat Plenari, no només els del seu 
grup, sinó també els del grup del PP.  No es pot esglaonar pagar la canonada de Pinyana o les 
inversions fetes. Només hi ha dues possibilitats: o pagar-ho a través del rebut del consum o pagar-ho 
linealment tots els ciutadans. L’ única decisió que es pot prendre és optar entre una de les dues 
alternatives. Esmenta els  estudis comparatius de pressió fiscal en termes relatius en ciutats com la 
nostra. No considera lògic que en dos mesos diferents es torni a fer el mateix debat, per la via d’una 
moció. No veu com es pot justificar legalment que un acord d‘una moció pugui tenir un impacte de 2 
milions d’euros sobre el proper pressupost municipal.   
 
La Sra. Arnalot diu que la moció de CiU és un resum de les conclusions del ple passat  quan es va 
parlar de l’increment de la tarifa de l’aigua. S’atén a les actes i a la intervenció del Sr. Oró. Està d’acord 
en el fons de la moció, però no en la forma. El debat es va produir el Ple passat. Respecte a la forma 
d’actuar de tots els grups,  però no hi  està d’acord en aquest cas. Votaran abstenció. 
 
La Sra. Mínguez diu que el Sr. Tugues torna a repetir els mateixos arguments ja expressats el Ple 
passat.  Els remet a les xifres que va explicar abastament en la sessió plenària. El contracte amb la 
concessionària de l’aigua es conseqüència d’un Plec de condicions aprovat per unanimitat. La 
concessió es va adjudicar fruit d’una proposta tècnica,  feta per una comissió amb tècnics municipals i 
representants de 3 col·legis professionals. Es van estudiar les ofertes presentades i es va arribar a la 
conclusió  que l’oferta d’Aigües de Lleida era la més avantatjosa. Cal analitzar l’oferta presentada en 
tot el seu conjunt: el finançament pot ser una mica més car però el preu per metre cúbic era molt millor 
que la segona oferta en valoració (el cost de l’aigua era molt millor en l’oferta guanyadora). Cal veure 
el contracte des d’un punt de vista global. Llegeix una part de l’informe de la Comissió Tècnica on  diu 
que l’oferta d’Aigües de Lleida és la més avantatjosa per a l’Ajuntament. Creu que és un bon contracte 
i que respon a la millor alternativa de les que ens van presentar al concurs.  
 
El Sr. Tugues diu que no ha repetit els arguments del Ple passat, cosa que pot demostrar, ja que els 
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seus arguments els redacta prèviament per escrit. El Ple passat no es va parlar del cànon de la 
Generalitat. La Sra. Mínguez no contava amb l’augment del cànon quan va facilitar les xifres la sessió 
passada. En alguns trams, el cànon multiplica per dos la quantitat que han de pagar alguns ciutadans, 
especialment en el consum més alt (que poden ser activitats comercials i industrials). El cànon 
representa un augment en aquests casos del 90,35%. El tema no està tancat; hi ha negociacions amb 
algun sector empresarial per arribar a acords per atemperar aquest increment. Hi haurà famílies i 
empreses a les quals aquesta apujada els crearà autèntiques dificultats. Això ho sap el Govern, i és 
per aquest motiu que els  demanen que facin alguna cosa. El contracte no és intocable. El tipus 
d’interès del finançament es pot canviar. La inversió es repercuteix íntegrament en el rebut. La causa 
més important de l’increment són els costos de manteniment de l’obra nova, que no s’han negociat de 
manera convenient. No s’han tingut en compte els beneficis d’Aigües de Lleida per als consums que 
genera la nova xarxa. Els ciutadans estan preocupats per aquesta apujada.  
 
La Sra. Mínguez clou el debat dient que els contractes són modificables però, el que no es pot fer és 
negociar únicament  i exclusivament les clàusules que no ens agraden o que ens perjudiquen. Hi ha 
clàusules que són avantatjoses per a l’Ajuntament, com el cost del metre cúbic de l’aigua, per exemple. 
Si s’obre la negociació d’una clàusula s’obre la negociació de tot el contracte. Ja fa temps que s’estan 
fent reunions amb la FAV i amb la Federació d’Hosteleria; hi ha el compromís de fer un acord conveni 
amb la Federació d’Hosteleria. Reitera que el contracte és bo i que tenia un important estalvi comparat 
amb les altres ofertes.  
 
El Sr. alcalde diu que es fa una funció de control i auditoria sobre Aigües de Lleida, igual que amb la 
resta de concessionàries de l’Ajuntament. La raó que inspira l’increment de la tarifa és la garantia que 
suposa la nova portada d’aigua de Pinyana, l’increment de la xarxa i de les despeses de manteniment, 
 i l’impacte del cànon.  
 
Es rebutja amb 14 vots en contra dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA, 7 a favor del grup de CiU i 4 
abstencions del grup del PP.  
 
 

 
 

 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


